
Protokół Nr LVII/2023

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 13 lipca 2023 roku

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 14:40

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Roman  Konieczny otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę: „Otwieram LVII sesję Rady Miejskiej w Żarowie” i  powiedział, że sesja

została zwołana na wniosek Burmistrza z dnia 10.07.2023r zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8

marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

Wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                                  Załącznik nr 1

Przewodniczący  Rady przywitał  wszystkich  zebranych,  a  następnie  stwierdził  kworum  i

prawomocność  obrad  na  podstawie  listy  obecności,  która  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

         Załącznik nr 2

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 13 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Mariusz Borowiec,

2. r. Joanna Kaczorowska.

W  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Leszek  Michalak,  Zastępca  Burmistrza  Przemysław  Sikora,

Sekretarz Gminy Sylwia Pawlik oraz Skarbnik Renata Dawlewicz.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący Rady powiedział,  że  porządek obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 3

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie?

Burmistrz Leszek Michalak poprosił o wprowadzenie trzech projektów uchwał i powiedział, że

Sejm  Rzeczypospolitej  po  przeanalizowaniu  uwag  Senatu,  przyjął  zmienione  prawo  dotyczące

uchwalania  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego.  Chcielibyśmy  wszcząć

procedury w odniesieniu do trzech miejscowości na dotychczasowym prawie, żeby zaoszczędzić

czas.  Według  naszych  szacunków  procedując  według  nowego  prawa  proces  przyjmowania

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego może wydłużyć się nawet o jeden rok. Te

najpilniejsze sprawy chcielibyśmy załatwić jeszcze na starym prawie i zwrócił się z wnioskiem do
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radnych  o  wprowadzenie  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  przystąpienia  do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej części miasta

Żarów, dla obrębu Buków oraz dla obrębu Pyszczyn.

Przewodniczący Rady powiedział, że Pan Burmistrz zaproponował, aby wprowadzić do porządku

obrad  3  projekty  uchwał.  Każdy  z  tych  projektów  powinien  zostać  przegłosowany  osobno  do

porządku. 

    Pierwszy  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  południowej  części  miasta  Żarów.  Przewodniczący  Rady

przeszedł  do  głosowania  i  stwierdził,  że  w wyniku głosowania  przy  13  „za”,  0  „przeciw” i  0

„wstrzymujących się”, projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad i będzie omawiany

jako punkt kolejny, czyli pkt 4. 

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                               Załącznik nr 4

   Drugi projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obrębu  Buków,  gmina  Żarów.  Przewodniczący  Rady

przeszedł  do  głosowania  i  stwierdził,  że  w wyniku głosowania  przy  13  „za”,  0  „przeciw” i  0

„wstrzymujących się”, projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad i będzie omawiany

jako punkt kolejny, czyli pkt 5. 

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                               Załącznik nr 5

   Trzeci  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obrębu  Pyszczyn,  gmina  Żarów.  Przewodniczący  Rady

przeszedł  do  głosowania  i  stwierdził,  że  w wyniku głosowania  przy  13  „za”,  0  „przeciw” i  0

„wstrzymujących się”, projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad i będzie omawiany

jako punkt kolejny, czyli pkt 6. 

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                               Załącznik nr 6

Przewodniczący Rady zapytał, czy do porządku obrad są jeszcze jakieś pytania?

Pytań  do  porządku  obrad  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady przeszedł  do  głosowania

zmienionego  porządku  obrad.  W wyniku  głosowania  przy  13  „za”,  0  „przeciw”  i  0

„wstrzymujących się”, porządek obrad został przyjęty.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                               Załącznik nr 7

Przewodniczący obrad przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2023 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję i oddał głos Burmistrzowi.
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Burmistrz Leszek Michalak  powiedział, że projekt zmiany w budżecie, dotyczy sytuacji jednej

osoby, która w trakcie, kiedy odbywała się akcja związana z dofinansowaniem zakupu węgla dla

mieszkańców złożyła taki wniosek o dodatek węglowy w trybie elektronicznym do Urzędu Gminy.

Ten wniosek został przesłany do opieki społecznej, on nie został prawidłowo otworzony. Stąd też

jest to jedyny spośród kilku tysięcy u nas wniosków, który zaginął. Wojewoda przekazał pieniądze

dla tej pani. Będziemy przekazywali te środki, ale żeby móc to zrobić, musimy je wprowadzić do

budżetu, po stronie dochodów i wydatków.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska  powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2023 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 9

Przedmiotowa uchwała w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2023 rok,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 10

Uchwała nr LVII/446/2023

Pkt 2.  emisji  obligacji  komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania,  nabywania i wykupu.

Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 11

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział, że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję.

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  że  przez  ostatnie  3  lata  nie  korzystaliśmy  z  emisji

obligacji. Dawaliśmy radę obsłużyć realizowane inwestycje z dochodów bieżących. W tym roku

tych  inwestycji  jest  tak  wiele,  że  nie  damy  rady.  Potrzebujemy  posiłkować  się  środkami

zewnętrznymi.  Tymi,  które  będziemy  musieli  spłacić,  w  tym  przypadku  są  to  obligacje.

Podsumowując wnioski,  które poskładaliśmy o przyznane dotacje i realizowane zadania w roku

bieżącym obecnie to jest kwota ponad 21 mln zł. W trakcie oceny z przeznaczeniem do realizacji w

tym roku mamy wnioski na kwotę ponad 6 mln zł. Zawsze realizacja zadania odbywa się w ten

sposób, że następuje ogłoszenie przetargu, wyłonienie wykonawcy, przystąpienie do realizacji wraz

z postępującą budową odbywa się fakturowanie. Musimy regulować na bieżąco składane faktury, a

następnie występować do instytucji dofinansowujących o zwrot. Jesteśmy w tej chwili na etapie

oczekiwania na kilka milionów zwrotu, ale mamy świadomość, że przy tak dużym zaangażowaniu
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kwot, a z drugiej strony obsługi tego zadłużenia, które mamy. Ono co roku się zmniejsza i jest

konieczność  terminowego  wydatkowania  kwot  w  tym  kierunku,  a  bez  dodatkowych  środków,

posiłkując się  wyłącznie dochodami bieżącymi,  nie  będziemy w stanie.  Stąd też niezbędna jest

możliwość  realizacji  tego projektu uchwały,  czyli  emisji  obligacji.  Będziemy to robili  w takim

zakresie, w jakim to będzie niezbędne, a więc nie całą kwotę 6.000.400 zł, tylko odpowiednio w

transzach,  tak  jak  będziemy  potrzebowali  sięgnąć  po  pieniądze.  Mamy  nadzieję,  że  w  jak

najmniejszej części, oby te wszystkie przepływy były rytmiczne i żebyśmy dawali radę, być może

nie cała pula będzie potrzebna. Z drugiej strony mając tak duże dotacje, tak duże zadania, które

łącznie sięgają ponad 30 mln zł  nikt z nas nie pozwoliłby sobie na to,  żebyśmy rezygnowali  z

realizacji zadań dotowanych, które sprzyjają rozwojowi naszej gminy. To jest modernizacja szkoły,

budowa nowych terenów rekreacyjnych i nowych odcinków dróg. To są bardzo oczekiwane przez

naszych mieszkańców inwestycje. Po to, żebyśmy mogli płynnie realizować musimy skorzystać z

takiego instrumentu, jakim są obligacje. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

emisji obligacji  komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,  została

przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich

zbywania, nabywania i wykupu, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Uchwała nr LVII/447/2023

Pkt 3.  trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds.

przeciwdziałania  przemocy domowej  w Gminie Żarów.  Przedmiotowy projekt  uchwały  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Przewodniczący Rady przeczytał uzasadnienie do projektu uchwały. Zgodnie z treścią art. 9a ust.

15 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy domowej Rada Miejska określa

w  drodze  uchwały  tryb  i  sposób  powoływania  i  odwoływania  członków  zespołu

interdyscyplinarnego  do  spraw  przeciwdziałania  przemocy  domowej.  Z  przywołanego  przepisu

wynika formalny obowiązek podjęcia przez Radę Miejską uchwały w przedmiocie powoływania i

odwołania członków zespołu. Przyjęcie nowej uchwały i uchwalenie dotychczas  obowiązującej jest
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niezbędne,  bowiem  uchwała  podjęta  na  podstawie  wcześniej  obowiązujących  przepisów  miała

szerszy zakres, ponieważ delegacja ustawowa obejmowała także określenie zasad funkcjonowania

zespołu. Po 22 czerwca 2023 roku delegacja ustawowa jest węższa, w związku z czym dotychczas

obowiązująca uchwała stała się niezgodna z aktualnym stanem prawnym. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał,  czy radni mają pytania do przedmiotowego

projektu uchwały.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

W  imieniu  Przewodniczącego  Komisji  ds.  Oświaty  i  Pomocy  Społecznej  radna  Iwona

Nieradka powiedziała, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.

przeciwdziałania  przemocy  domowej  w  Gminie  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przedmiotowa uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu

Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej w Gminie Żarów, stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Uchwała nr LVII/448/2023

Pkt  4.  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego dla

południowej części miasta Żarów. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 17

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał,  czy radni mają pytania do przedmiotowego

projektu uchwały.

Burmistrz Leszek Michalak omówił przedmiotowy projekt uchwały i powiedział, że sukcesywnie,

zgodnie z decyzją, którą wspólnie podjęliśmy, realizujemy scalanie planistyczne,  jeszcze w tym

obecnym porządku prawnym chcemy uruchomić trzy projekty. Najdłużej oczekującym jest projekt

części  mieszkalnej  Żarowa.  Mamy  na  tym  terenie  15  miejscowych  planów  zagospodarowania

przestrzennego. Dwanaście z nich wyeliminowalibyśmy tym projektem. Mamy 34 wnioski złożone

w różnym okresie, także wszystkie sprawy będą mogły być zrealizowane w takim rytmie i takim

tempie, jak przewiduje dotychczasowa ustawa. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.
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Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla

południowej  części  miasta  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 18

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  południowej  części  miasta  Żarów,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Uchwała nr LVII/449/2023

Pkt  5.  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego dla

obrębu Buków, gmina Żarów.  Przedmiotowy projekt  uchwały  stanowi załącznik  do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 20

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał,  czy radni mają pytania do przedmiotowego

projektu uchwały.

Burmistrz  Leszek Michalak  omówił  przedmiotowy projekt  uchwały  i  powiedział,  że obydwa

projekty i  ten,  i  następny,  czyli  dotyczący Bukowa i  dotyczący Pyszczyna zostały omówione z

radcami. To zatwierdzenie przez radców uzyskamy już na gotowej uchwale. W przypadku obydwu

tych  miejscowości,  ale  przede  wszystkim  Bukowa,  projekt  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego może być bardzo potrzebny w tym obecnym terminie uchwalania

w  sytuacji,  w  której  mieszkańcy  Bukowa  zaakceptują  projekt  budowy  farmy  fotowoltaicznej

ulokowanej wokół północnej części miejscowości. Kilka elektrowni wiatrowych projektowanych

jest  również  bardziej  na  południe.  Jesteśmy  po  pierwszym  spotkaniu  informacyjnym  z

mieszkańcami i samym przedsiębiorcą, który wystąpił o to spotkanie. W tej chwili trwają analizy

przelotów ptaków i różne tego rodzaju, w celu określenia ostatecznej liczby elektrowni wiatrowych.

Jeśli chodzi o tereny obrębu Buków jest to około 20 elektrowni wiatrowych. Trudno powiedzieć,

czy będzie 19,  czy 21,  czy 22,  to  będzie wynikało z  danych szczegółowych.  Różne mogą być

spojrzenia  na  samą  budowę  elektrowni  wiatrowych,  natomiast  bardzo  ważne  jest  to,  co  się

wydarzyło w ustawodawstwie. Sejm przyjął zasady, które preferują mieszkańców gmin, w których

powstają  elektrownie  wiatrowe.  To jest  bardzo ważna informacja,  że  jeśli  dojdzie  do realizacji

projektu każde gospodarstwo domowe będzie mogło zwrócić się zgodnie z ustawą o możliwość

współinwestowania. Kwota tego współinwestowania jest wyszacowana na około 13 tys zł i jeżeli
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dane gospodarstwo podejmie taką decyzję, przez okres 15 lat będzie miało darmowy prąd. To jest

bardzo ciekawa i  korzystna  informacja.  Jeśli  chodzi  o  same sołectwa,  których dotyczy energia

odnawialna,  bo  też  w  Imbramowicach  już  mamy  przystąpienie  do  miejscowego  planu

zagospodarowania,  w  Kukowie  mamy  zrealizowany  miejscowy  plan  zagospodarowania  i  w

Przyłęgowie też są projekty, ale to są elektrownie wodne, które są projektowane i jeśli chodzi o

Kruków, są to elektrownie solarne. Każda wioska, na terenie której takie zdarzenie będzie miało

miejsce,  będzie  miała  konkretne  preferencje  finansowe,  które  pozwolą  na  realizację  w  ramach

zwiększonego  funduszu  sołeckiego  zadań  wskazywanych  przez  samych  mieszkańców.  W

przypadku  Bukowa  jest  to  kwota  nawet  ponad  300  tys.  zł,  co  roku  na  realizację  zadań

wskazywanych. Jeśli dojdzie do realizacji, to ci mieszkańcy będą mieli najbliżej, więc jest to jak

najbardziej zasadna preferencja. Firma też mówi o tym, że tam, gdzie już zainwestowała i pokazuje

przykłady,  uczestniczy  w  życiu  gospodarczym,  w  życiu  szkół,  w  życiu  mieszkańców.

Dofinansowuje  różnego  rodzaju  zadania,  ale  to  jest  po  stronie  firmy.  Jeżeli  radni  podejmą  te

uchwały,  to  zostaną  one  uruchomione  i  będą  przygotowane  do  rozpoczęcia  prac  na  obecnych

zasadach. Jeżeli  sami mieszkańcy na skutek ankiety i  wyraźnego wypowiedzenia się pisemnego

powiedzą akceptujemy, to przekaże radnym tę informację, bo to jest dopiero inicjująca uchwała.

Tak, żeby radni mieli pełną wiedzę odnośnie przyjęcia rozstrzygnięć miejscowego planu. Jeżeli nie

chcą,  to  temat  w sposób naturalny  wygasa.  Jeśli  chodzi  o  Buków to  jest  około  20  elektrowni

wiatrowych. Jeśli chodzi o Imbramowice i Pyszczyn, to jest 1 do 2 w zależności od rozstrzygnięć i

innych uwarunkowań. Zwróciliśmy się wspólnie z mieszkańcami do tego inwestora, to jest polski

inwestor,  żeby  starał  się  rozłożyć  sprawiedliwie,  jeżeli  to  będzie  technicznie  możliwe  i

uwarunkowania i odległość od lasu, odległość od linii energetycznych. Zyskuje finansowo nie tylko

ten, kto ma u siebie tę elektrownie w tym okresie dzierżawnym 25 lat, ale i ten, który sąsiaduje

bezpośrednio  wraz  z  ruchem  samej  elektrowni.  Jest  to  duża  grupa  rolników,  ale  zależy  nam

wszystkim wspólnie  na tym, żeby to było jak najsprawiedliwiej w odniesieniu do wszystkich. To

jest  uczciwym poinformowanie  już  dzisiaj,  jakiego  rodzaju  przedsięwzięcia  to  dotyczy.  Zdanie

mieszkańców wyrobione nie tylko w oparciu o to, co dotyczy samej inwestycji, ale też o to, z czym

ona  się  wiąże,  a  więc  te  przepływy  finansowe  i  te  możliwości  finansowe  dla  wszystkich

mieszkańców gminy. Firma oczekuje na rozporządzenia wykonawcze,  które pozwolą na jeszcze

większe bonifikaty prądowe dla samych mieszkańców wsi, u których będą lokowane urządzenia.

Będziemy bardzo temu sprzyjali, żeby tak właśnie było. Podatek od 1 elektrowni, w zależności od

wielkości i ilości wbudowanego materiału, czyli wartości samej budowli jest szacowany na dochód

od jednej wysokości między 120 a 150 tys. zł co roku. Jest to pokaźna kwota, która zasiliłaby nasz

budżet i również budżety tych miejscowości, których dotyczy.

Radny Norbert Gałązka  zapytał o preferencyjne ceny prądu dla mieszkańców gminy, czy to są

wyliczenia tych 13 tys na 15 lat w oparciu o ilość postawionych wiatraków na terenie gminy? 
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Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  tak.  Wartość  planowanej  inwestycji  może  się

zmienić,  bo też nie  wiemy do końca,  jaka ta inwestycja  będzie duża.  Zwróciliśmy się  razem z

mieszkańcami  po  spotkaniu  informacyjnym  o  zastosowanie  jeszcze  głębszych  preferencji  dla

samych mieszkańców, ale ustawodawca nie wskazał tego, nie ma rozporządzeń wykonawczych,

mówiących, że jest to możliwe.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  obrębu

Buków,  gmina  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 21

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obrębu  Buków,  gmina  Żarów,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 22

Uchwała nr LVII/450/2023

Pkt  6.  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego dla

obrębu Pyszczyn, gmina Żarów.  Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 23

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał,  czy radni mają pytania do przedmiotowego

projektu uchwały.

Burmistrz  Leszek  Michalak  omówił  przedmiotowy  projekt  uchwały  i  powiedział,  że

przedsięwzięcie bez Bukowa nie ma sensu, bo nikt dla 2-3 wiatraków nie podejmie takiego wydatku

kapitałowego.  Jeśli  mieszkańcy  Pyszczyna  powiedzą  my nie  chcemy np.,  a  Bukowa powiedzą

chcemy,  to  taką  informację  przekazujemy  przedsiębiorcy,  że  tutaj  jest  zaproszenie  wspólne  z

mieszkańcami.  Jeśli  chodzi  o  tę  miejscowość czy  Pyszczyn,  czy  Imbramowice,  nie  ma takiego

zaproszenia o ile tak będzie. Z tym, że o ile bez Bukowa to w ogóle nie ma sensu, o tyle bez jednej

z pozostałych miejscowości, jak najbardziej przedsięwzięcie jest realne.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja
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zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  obrębu

Pyszczyn, gmina Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 24

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obrębu  Pyszczyn,  gmina  Żarów,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 25

Uchwała nr LVII/451/2023

Ad. IV. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 26

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawozdanie jest za krótki okres i zapytał, kto z radnych ma

pytania do sprawozdania.

Radny Robert  Kaśków zapytał  o analizy oraz ocenę sytuacji  życiowej  uchodźców z Ukrainy.

Chciałby poznać wnioski z tej analizy.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że to jest druga ocena, zgodnie z obowiązującym prawem

pierwsza miała miejsce na koniec marca, druga na koniec maja. Te osoby spośród uchodźców, które

na  skutek  oceny  przeprowadzonej  przez  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  w  oparciu  o  kryteria

wskazane rządowe,  czyli  np.  jeżeli  jest  samotna  matka  z  dwójką dzieci,  ona  w dalszym ciągu

podlega finansowaniu przez rząd Rzeczypospolitej.  Jeżeli  są sytuacje  chorobowe osoby starsze,

pomimo upływu półrocznego okresu finansowania,  w dalszym ciągu podlegają.  Takie oceny co

dwa miesiące są realizowane. Jeśli chodzi o naszą gminę, w przypadku dwóch rodzin jest odmowa

dalszego finansowania, a więc te osoby, czy te rodziny przeszłyby na pełne własne utrzymanie.

Jeżeli radni są zainteresowani, to przekaże taką informację,

Radny Tadeusz Pudlik zapytał o negatywnie rozpatrzony wniosek o ponowne zawarcie umowy

najmu  lokalu  mieszkalnego,  z  uwagi  na  brak  podstaw prawnych,  ciążące  zaległości  na  lokalu

mieszkalnym, o jaki lokal chodzi i jaka to jest rodzina, ilościowo osoby?

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  referat  podlega  pod  burmistrza

bezpośrednio i on by odpowiedział na to pytanie, odpowiemy na piśmie na to pytanie.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał,  czy ta  osoba,  ta  rodzina,  podjęła  jakieś  kroki,  jeżeli  chodzi  o
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spłacenie tej zaległości?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że tej sytuacji nie zna, z doświadczenia wie,

że gmina podpisuje z takimi osobami ugody i nie kończy się to na jednej umowie. Z reguły jest to

kilka umów. Więc widocznie, skoro jest taka sytuacja, to ta osoba nie wywiązywała się z tego.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał  o przyznanie dofinansowania do czesnego dla nauczycieli  oraz

dofinansowanie  w  ramach  pomocy  zdrowotnej  dla  nauczycieli.  Czy  to  jest  roczny  urlop  na

podratowanie zdrowia? Ile osób wystąpiło i w jakiej wysokości są te dopłaty?

Kierownik Referatu Organizacyjnego Katarzyna Janik odpowiedziała, że to jest coroczny odpis

przeznaczony na pomoc zdrowotną i na finansowanie doskonalenia  nauczycieli. To nie jest urlop

dla podratowania zdrowia. Nauczyciele wnioskują o przyznanie tej pomocy co kwartał. Uchwała

Rady Miejskiej  jest w sprawie pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. To jest zgodnie z przepisami

prawa oświatowego,  to nie są urlopy dla poratowania zdrowia.

Radny  Tadeusz  Pudlik zapytał  o  wybór  wykonawców  w  postępowaniach  przetargowych  na

zadanie pod nazwą dowóz uczniów do szkół oraz dowóz uczniów niepełnosprawnych. Jakie firmy

wygrały te przetargi? Czy to była jedna firma, czy różne? Ile firm przystąpiło do tego przetargu?

Kierownik  Referatu  Organizacyjnego  Katarzyna  Janik  odpowiedziała,  że  postępowaniem

przetargowym zajmował się referat rozwoju, z tego, co wie, to w postępowaniu na dowóz uczniów

dzieci niepełnosprawnych wystąpiły w przetargu 3 firmy. Wygrała firma pana Adama Uczkuronisa

Usługi Taxi Świdnica. W ramach przetargu na dowóz uczniów do szkół przetarg był podzielony na

dwie części. Dowóz uczniów do Szkoły Podstawowej w Żarowie.  W postępowaniu wziął udział

jeden  oferent.  Był  to  pan  Stanisław  Ptak.  W  postępowaniu  na  dowóz  uczniów  do  szkoły

podstawowej  w Imbramowicach wziął  udział  jeden oferent.  Był  to  pan Mieczysław Malec.  Ci

panowie wygrali postępowania.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał o ogłoszone zapytanie ofertowe oraz wyłonienie wykonawcy na

realizację zadania obsługa i bieżące naprawy oświetlenia drogowego. To była jedna oferta, czy było

więcej ofert i kto wygrał? 

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  była  jedna  oferta,  dotychczasowe  obsługujący

złożył ofertę. Jest to firma Wolt ze Świebodzic.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że jutro przez premiera będą ogłoszone dotacje. Wie, że

dostaniemy. Dzisiaj jeszcze nie ma prawa mówić w jakiej wysokości, natomiast prosiłby, żeby radni

uzgodnili następną sesję, bo musimy ją przyjąć do budżetu, po stronie dochodów, wydatków, żeby

móc rozpocząć procedury.

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było, więc Przewodniczący obrad przeszedł do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  są  przedkładane  do
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Przewodniczącego Rady na piśmie oraz umieszczane na BIP.  Przewodniczący Rady poprosił  o

składanie interpelacji i zapytań.

Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  spraw  organizacyjnych  i  powiedział,  że  radni  otrzymali

zaproszenie na Święto Pieroga, a także w tym dniu odbędzie się turniej wsi, wszystkich państwa

serdecznie zapraszamy do Parku w Łażanach. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim, którzy byli w delegacji, wspólnie z nim i z Panem

Burmistrzem w mieście Uifeherto na Węgrzech. Każdego roku jesteśmy zapraszani, tak jak i nasi

partnerzy  z  Ujfeherto  do  nas  do  Żarowa.  Uczestniczyły  cztery  osoby,  Pan  Burmistrz,

Przewodniczący  Rady,  radny  Piotr  Zadrożny  i  prezes  Zakładu  Wodociągu  i  Kanalizacji  pan

Grzegorz  Osiecki.  Wzięliśmy  udział  w  konkursie,  jeżeli  chodzi  o  gotowanie.  Wywalczyliśmy

pierwsze  miejsce  w  kategorii  gastronomia.  Mieszkańcy  Uifherto  i  Pan  Burmistrz  Uifeherto

przekazuje   pozdrowienia  dla  wszystkich  radnych,  a  także  dla  wszystkich  mieszkańców gminy

Żarów.

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad VI. Przyjęcie protokołu nr LVI/2023 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 29 czerwca

2023r.

Przewodniczący  obrad poinformował  Radę,  iż  protokół  był  udostępniony  do  wglądu  oraz

wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag. Uwag do przedmiotowego

protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania, w wyniku którego przy 13

głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” Protokół Nr LVI/2023 z sesji Rady Miejskiej w

Żarowie  z  dnia  29  czerwca  2023r.  został  przyjęty  przez  radnych  Rady  Miejskiej  w  Żarowie.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 27

Ad VII. Zakończenie obrad LVII sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Żarowie oznajmił, iż wyczerpany został porządek obrad, po

czym zamknął obrady sesji  Rady Miejskiej  w dniu 13 lipca 2023 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam LVII Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                              …..........................................
Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady:
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